
PARGAS STAD 

ÄLDRERÅDET 2/2023 

Tid: 4.4.2023 kl. 10.30-11.35 

Plats: Styrhytten, stadshuset 

 

 

Närvarande Nyberg Widar  ordförande 
Ahlsund Christina medlem 
Brunnsberg Annika medlem 

 Ginman Leif  medlem 
 Kronqvist-Sundström Clara medlem 
 Nyberg Johan  medlem    
 Nymalm Elisabeth medlem 
 Planting Ann  medlem 
 Salonen Markku vice ordförande 

Åkerfelt Bertil  medlem 
 
 Knuts Åsa  sekreterare 
 
Frånvarande Lindqvist Yngve medlem 
 
Gäst Mona Lehtonen Svenska pensionärsförbundets ombud i Åboland 
 Pia Hotanen  projektkoordinator 
 
 
§  9 Öppnande av mötet. 

Ordföranden öppnade mötet kl. 10.30.  
 

§ 10 Mötets laglighet och sammankallande. 
 Ordföranden konstaterade mötet vara lagenligt sammankallat och beslutfört. 
 
§ 11 Information om Svenska pensionärsförbundet samt ett äldrerådsseminarium som 

ordnas i stadshuset 15.5/Svenska pensionärsförbundets ombud i Åboland, Mona 
Lehtonen.  

 Äldrerådet tog del av informationen om Svenska pensionärsförbundet (SPF). SPF är de 
finlandssvenska pensionärernas intresseorganisation, den enda svenskspråkiga intresse-
organisationen av sex som bildar PIO (pensionärsförbundens intresseorganisation, finska: 
EETU). Ombudet förevisade också SPF:s hemsidor. 

 Måndag 15.5 ordnar SPF ett äldrerådsseminarium i Pargas. Seminariets program delades 
ut till medlemmarna. Sista anmälningsdagen är 2.5. Pargas stad betalar medlemsavgiften 
på 15 € för dem som deltar i seminariet. SPF önskar ett samarbete med åldrerådet för 
arrangemanget med seminariet. 



 
§ 12 Kraft i åren/projektkoordinator Pia Hotanen. 

Pia Hotanen jobbar för Pargas stad med välfärdsfrågor. Pia presenterade programmet 
Kraft i åren. Programmet går ut på att med hjälp av hälsomotion främja rörelseförmågan 
d.v.s stärka äldre personers välmående. Pargas stads ledningsgrupp anser att detta skulle 
vara ett viktigt program att delta i och vill höra äldrerådets åsikt. Efter diskussion anser 
äldrerådet att staden skall delta i programmet. Stadsstyrelsen besluter på sitt nästa möte 
om staden skall ansöka om programmet. Först efter det staden fått reda på om staden 
godkänts som deltagare får rådet mera information om hur programmet genomförs.  

  
§ 13 Justering av protokoll 
 Protokollet från senaste möte justerades. 
 
§ 14 Utse en representant till arbetsgruppen för trafiksäkerhet. 

Medlemmen Markku Salonen utsågs till äldrerådets representant. Markku Salonen deltog 
redan på arbetsgruppens senaste möte 9.3. Rådet önskar att han ger en rapport till rådet 
på vilka trafiksäkerhetsåtgärder som redan gjorts och vilka som står i tur att bli utförda.  

 
§ 15 Placering av parkbänkar i Pargas. 

Trädgårdsmästare Annette Backholm önskar att rådets medlemmar kommer med förslag 
på var de i Pargas önskar att parkbänkar utplaceras. Det gäller några bänkar som även 
skulle vara ute vintertid och på stadens mark.  
Rådet kom fram till följande platser: på Strandvägens raksträcka (från rondellen mot 

centrum), på sträckan mellan Reimari och busstationen och på sträckan mellan rondellen 

och skolorna.  

§ 16 Ordförandens hälsningar från Egentliga Finlands välfärdsområdes första äldrerådsmöte. 

27 personer från olika kommuner deltog. Man gick igenom vad som kommer att 

behandlas och till vem info skall skickas. Man funderade också på hur man skall få ut 

information till alla både på finska och svenska. Det är mycket viktigt att svenskan inte 

lämnas bort. Äldrerådet kan skicka direkt hälsningar till Varhas äldreråd. Det kommer 

även att göras besök till olika orters äldreråd. I diskussionerna kom det även fram att det i 

de olika kommunerna finns olika problem. Allt söker ännu sin plats. Nästa möte hålls i 

slutet av maj. 

§ 17 Hälsningar från kommunområdena 
Petangue-planer diskuterades. I centralparken har det byggts en petangue-plan men den 
är inte alls omskött. Rådet förundrar sig över varför staden har byggt och satsat på en 
sådan plan då de inte sköter om den. För tillfället kan man spela petangue bl.a på 
Björkhagens och Munkvikens planer. 
 
Äldrerådet föreslog i maj 2019 för Pargas stad att i samband med 80-årsgranskningarna 
göra det möjligt för alla 80-åringar att få en gratis tandgranskning. Social- och 
hälsovårdsnämnden beslöt på sitt möte 5.9 2019 att inleda gratis tandgranskning för 80-
åringar från 1.1.2020. Nu undrar äldrerådet om dessa tandgranskningar ännu görs. För 
tillfället är köerna långa till både tandläkare och tandhygienister. En förfrågan skickas till 
ledande tandläkaren. 
 



 
§ 18 Övriga ärenden 

Medlemmen Markku Salonen meddelade att laddningsstationer för små elbilar och 
elmopeder inte finns i staden. I synnerhet vintertid skulle sådana behövas i stadens 
centrum. 
 
Efter äldrerådes föregående möte kontaktade sekreteraren trädgårdsmästare Annette 
Backholm angående trädet och trädstubben som finns mitt på trottoaren på Tenn-
byvägen. Trädgårdsmästaren meddelade att staden på våren kommer att hyra in en 
stubbfräs med vilken de tar bort stubben. Hon meddelade också att området på 
Tennbyvägen skall omplaneras.  
 

§ 19 Följande möte. 
 Följande möte planeras till 23.5. 
 

 
  
 Pargas 4.4.2023  
 
 
 
   
Widar Nyberg    Åsa Knuts 
ordförande    sekreterare 
 
 
 
 
 

  


